
Sundheds- og Ældreudvalget

Til: Sundhedsministeren

Dato: 21. august 2018

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

SUU alm. del

Spørgsmål 1287

I forlængelse af Lægeforeningens kritik af lovforslaget om nærhedsfinansie-

ring, jf. artiklen ”Ny lov skubber patienter ud af hospitaler: De svage risikerer

at blive tabt” bragt på www.Avisen.dk den 14. august 2018, bedes ministeren

kommentere på:

– hvordan ministeren vil sikre, at de praktiserende læger bliver i stand til at

løse de mange nye opgaver, som de pålægges med nærhedsprincippet?

– lægeforeningens påstand om, at kommunerne ikke vil være i stand til at

løfte opgaven inden for nær fremtid?

– lægeforeningens kritik af, at de svageste patienter risikerer at få en ringere

sundhedsbehandling i fremtiden som følge af nærhedsprincippet?

– hvilke tiltag regeringen har taget ud over de tiltag, der lå i Lægedæknings-

aftalen fra 2017, for at sikre praktiserende læger nok til at tage vare på de

mange nye sundheds- og behandlingsopgaver som følger af nærhedsprin-

cippet, og oplyse om ministeren mener, at kommunerne i dag er kvalifice-

ret nok til at tage sig af en række af de nye specialiserede sygehusopga-

ver?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Kirsten Normann Andersen (SF).

Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Kirsten.Normann.Ander-

sen@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne

Liselott Blixt
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